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§ 201 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2016-12-20 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:59  
Cirkulär 16:60  
Cirkulär 16:61  
Cirkulär 16:62  
KSL protokoll styrelsen 2016-09-22  
KSL prisuppräkning av sfx-utbildningar 
2017 

 

KSL prisuppräkning av sfi bas för 2017  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll 4-2016 Nacka vatten och 
avfall AB 

Johanna Magnusson, Kommunstyrelsens 
controller 

Styrelseprotokoll Nacka energi AB Johanna Magnusson, Kommunstyrelsens 
controller 

Styrelseprotokoll Nacka energi försäljnings 
AB 

Johanna Magnusson, Kommunstyrelsens 
controller 

SBFF protokoll 2016-12-09  
Protokoll för möte, uppföljning av den 
kommunala krisberedskapen 

Länsstyrelsen i Stockholms län 

 
- - - - - 
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§ 202 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut KSAU 2016-12-20 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslut om lösen av swap 
Nordea 50 mnkr 

Eva Olin, ekonomidirektör 22 nov 2016 

Beslut om lösen av swap 
Nordea 100 mnkr 

Eva Olin, ekonomidirektör 7 dec 2016 

Beslut om placeringar Eva Olin, ekonomidirektör 7 dec 2016 
Namnändring IT-enheten- 
digitaliseringsenheten 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 6 december 2016 

Ändring av MoH-enheter Lena Dahlstedt, stadsdirektör 12 december 2016 
 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 2016/1052 

Ramar och förutsättningar för att upphandla 
tvätteritjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla 
tvätteritjänster i enlighet med de ramar och förutsättningar som anges i inköpsenhetens 
tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsen arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Nacka kommun kommer att upphandla tvätteritjänster. Upphandlingen görs av 
Stockholms Inköpscentral (STIC). 
 
Produkter och tjänsteområden som kommer att ingå i denna upphandling är allt som ingår i 
avtalsområdet tvätteritjänster, som till exempel cirkulationstvätt och vanlig tvätt för 
äldreboende. Miljöhänsyn kommer bland annat att tas enligt Kemikalieinspektionens 
föreskrifter. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 28 november 2016 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att upphandlingsunderlaget kompletteras med 
hållbarhetskrav som innefattar kollektivavtalsliknande villkor.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till inköpsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 



8 (31) 
 

 20 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Vänsterpartiet är angeläget om att kommunen vid upphandlingar av tjänster ställer krav på 
att anbudsgivarna ska ha kollektivavtal eller, åtminstone, kollektivavtalsliknande 
förhållanden. Det är enda sättet för kommunen att försäkra sig om att de sänkta priser man 
hoppas på i konkurrensen i upphandlingarna bygger på att personalen får betala med låg 
lön och usla arbetsförhållanden. Tyvärr finns det alltför många sådana exempel från 
offentliga upphandlingar, även i Nacka.  
 
Av miljö- och hållbarhetsskäl så är det också angeläget att hålla ner de omfattande 
transporter som en tvätteriverksamhet kan leda till om tvättningen sker på en avlägsen ort. 
Därför bör det ställas särskilda krav för att försäkra att transporter inom ramen för ett avtal 
sker på ett miljömässigt hållbart sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2016/980 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
köksutensilier 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla köksutensilier 
i enlighet med de ramar och förutsättningar som anges i inköpsenhetens tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Värmdö kommun, Tyresö kommun och Nacka kommun har startat en 
ramavtalsupphandling avseende köks och serveringsutrustning där Värmdö kommun är 
den upphandlande myndigheten. Nacka kommuns behov av diverse köksartiklar har tagits 
fram via statistik och genom direktkontakt med beställare.  
 
Produkter som kommer att ingå i denna upphandling är allt som ingår i köksutrustning 
som t.ex. tallrikar, glas, kastruller, bestick mm. Miljökrav kommer att ställas på produkter 
som innehåller plast och aluminium exempelvis Bisfenol A i plaster, samt att försöka hitta 
ersättningsmaterial för aluminium för förvaringskärl såsom kastruller, stekpannor mm. 
Anbuden kommer att utvärderas enligt utvärderingsmodell ”totalekonomiskt mest 
fördelaktiga priset” med delat anbud. 
 
Upphandlingen genomförs med öppet förfarande.  
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 28 november 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 205 Dnr KFKS 2016/1053 

Ramar för att upphandla kompetensutveckling av 
service och bemötande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla 
kompetensutveckling av service och bemötande enligt de ramar och förutsättningar som 
anges i inköpsenhetens tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Ett flertal enheter inom kommunen har behov av att utvecklas i sin yrkesroll där service 
och bemötande är en central del i kontakt med kommun invånare och kunder.  
De enheter som har behov av kompetensutveckling inom service och bemötande behöver 
upphandla en handledare/coach.  
Syftet med upphandlingen är att leverantören ska bidra till en effektivisering av 
kommunens verksamheter och service. En viktig del av tjänsten går ut på medlyssning, där 
leverantören spelar in och lyssnar på situationer med den enskilda medarbetaren. Samtalet 
analyseras och gås sen igenom tillsammans. 
Målgruppen är både nyanställda och redan anställda.  
 
Krav som kommer att ställas omfattar bland annat:  
 

 Dokumenterad erfarenhet av handledning för bättre effektivitet och bemötande 
 Personlig handledning, fortbildning med en strukturerad systematisk uppföljning 
 Handledning för förbättrad vägledning genom samtal eller skrift (mailsvar)  

 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 30 november 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Den tjänst som kommunen här upphandlar går ut på att på ett närgånget sätt studera och 
handleda personer som arbetar i olika kundtjänstsammanhang i kommunen. Från 
kommuninvånarens perspektiv är det så klart så att man vill bli korrekt bemött och mötas 
av en servicevilja. Samtidigt så är det en risk för de anställdas personliga integritet att filmas, 
bandas och övervakas när de utför sitt arbete. Sättet om arbetet med kompetensutveckling 
sker måste nogsamt ta hänsyn just till personalens situation och integritet utan att för det 
missa avsikten. Det är angeläget att detta sker i samarbete med de fackliga organisationerna. 
Om det finns minsta invändning mot hur arbetet med kompetensutveckling sker så måste 
den pausas till dess att problemen retts ut och undanröjts.” 
 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2016/1073 

Uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå 
Yttrande till regeringen över utkast till lagrådsremiss 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar arbets- och företagsnämndens förslag till yttrande över utkastet till 
lagrådsremiss Uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå. 
 

Ärende 
Regeringen föreslår ett antal förändringar som innebär att unga nyanlända som studerar på 
gymnasial nivå ska kunna beviljas längre uppehållstillstånd än vad de annars hade fått. 
Bland annat föreslås ungdomar som får ett tillfälligt uppehållstillstånd enligt den tillfälliga 
lagen eller de vars avvisnings- eller utvisningsbeslut inte kan verkställas på grund av att det 
saknas ett ordnat mottagande i hemlandet ska kunna beviljas ett längre uppehållstillstånd på 
grund av studier. Det ska också vara möjligt att beviljas permanent uppehållstillstånd om 
man inom sex månader efter avslutade gymnasiestudier kan försörja sig.  
 
I arbets- och företagsnämndens föreslagna yttrande konstateras att det är positivt att 
regeringen tydliggör möjligheten för ensamkommande ungdomar som har av- eller 
utvisning med uppskjuten verkställighet för att det saknas ordnat mottagande i hemlandet, 
ska kunna läsa klart på gymnasiet. Det är också positivt att det finns en möjlighet att få 
permanent uppehållstillstånd efter avslutad gymnasieutbildning. Förslaget får ekonomiska 
konsekvenser för kommunen i form av ökade kostnader för boendeplatser, bostäder 
försörjningsstöd och gymnasieskola. 
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 14 december 2016 § 114 
Förslag till yttrande 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 9 december 2016 
Utkast till lagrådsremiss 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 december 2016 § 114 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle anta föreslaget yttrande 
över utkastet till lagrådsremiss Uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå, enligt bilaga 
1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2016.   
Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L), att 
kommunstyrelsens arbetsutskott ska avge följande yttrande. 
 
”Mot bakgrund av det stora mottagandet av nyanlända som kommunerna står inför anser 
Nacka kommun att insatserna nu tydligt ska fokusera på dem som har asylskäl, dvs 
personer som söker skydd från krig och förtryck. Kommunerna har en mycket stor 
utmaning i att under kort tid ta emot många nyanlända och bidra till en framgångsrik 
etablering i Sverige. Om man däremot saknar asylskäl, och därför nekas uppehållstillstånd 
av Migrationsverket, ska man så snart som möjligt återvända till sitt hemland. En tydlig 
skillnad mellan ja och nej i asylprocessen är grunden för en reglerad invandring. Nacka 
kommun avstyrker därför förslaget om att införa en helt ny grund för uppehållstillstånd, 
nämligen studier på gymnasiet. Det riskerar att ta tid och kraft från insatser för dem som 
söker skydd från krig och förtryck.   
 
Ytterligare ett skäl att avstyrka förslaget är den enorma press på lärarna som det medför, en 
press att sätta godkända betyg för att ungdomarna ska få stanna i Sverige. Vi anser att 
lärarna ska få ägna sig åt sin profession – att undervisa – och inte vara de som i realiteten 
tvingas fatta beslut om ungdomar ska få stanna i Sverige. Det blir en omänsklig press på 
lärarna.  
 
Nacka kommun ställer sig däremot positiv till att barn och ungdomar, som har fått beslut 
om av- eller utvisning, ska kunna läsa på gymnasiet under tiden man avvaktar verkställighet 
av beslutet. Det är viktigt att tiden från avvisningsbeslut till verkställighet blir meningsfull 
och bidrar till att personen får ett bra liv i sitt gamla hemland.  
 
Nacka kommun konstaterar att det saknas en konsekvensbeskrivning av hur förslagen 
påverkar kommunerna vad gäller behovet av bostäder och försörjningsstöd för dem som 
omfattas av förslaget. Det finns inte heller någon uppskattning av hur många platser på 
gymnasieskolan som beräknas behövas om förslagen genomförs.  
 
Nacka kommun bedömer att såväl behovet av platser i gymnasieskolan som boendeplatser 
för ensamkommande i kommunen kommer att öka om förslagen genomförs. Kommunen 
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har redan idag stora logistiska utmaningar att anpassa boenden för ensamkommande 
utifrån nya ekonomiska förutsättningar. Den logistiska utmaningen består i att få fram 
tillräckligt många boendeplatser i stödboenden och familjehem. Om fler boendeplatser 
behövs kommer kostnaden per boendeplats att öka eftersom dyrare alternativ behöver 
användas. En annan aspekt som kan innebära ökade kostnader är att förslaget gör det 
svårare att planera för hur många unga som i framtiden har behov av boendeplatser. 
 
Förslaget kommer också att öka behovet av bostäder för nyanlända liksom kostnaderna för 
ekonomiskt bistånd för ungdomar 18 år och äldre. Det är oklart hur många unga som 
berörs av förslaget och det är därför svårt att prognostisera de ekonomiska konsekvenserna 
för kommunen.” 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Khashayar 
Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP), bifall till arbets- och företagsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mats Gerdaus yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Hans Peters 
yrkande. 
 

Reservationer 
Mats Gerdau anmälde att Moderaternas arbetsutskottsgrupp reserverade sig mot beslutet.  
 
Gunilla Grudevall Steen anmälde att Liberalernas arbetsutskottsgrupp reserverade sig mot 
beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi stödjer grundtankarna i denna remiss, men vi anser att man bör beakta och finna 
rimliga lösningar för att undvika att det kan sättas press på exempelvis lärare att ge elever 
godkända betyg även om de inte svarar upp mot kunskapskraven för att få godkänt.  
 
Man bör också pröva om även kortare yrkesutbildningar kan omfattas, inte bara 
gymnasieprogram, då dessa tydligare har inriktning på att snabbt komma ut på 
arbetsmarknaden och egen försörjning.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp. 
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”Liberalerna är oroande att regeringens förslag kommer att betyda större otydlighet och 
osäkerhet för vad som faktiskt gäller för den enskilde individen. Ett redan komplicerat 
asylsystem, framförallt med tanke på den tillfälliga asyllagstiftningen, blir än mer otydligt 
och oöverblickbart för individer och myndigheter. 
  
Om förslaget går igenom kommer ett allt för stort moraliskt ansvar och stor press att läggas 
på skolor och socialtjänst och andra aktörer som befinner sig i närheten av de individer 
som fått uppehållstillstånd på grund av gymnasiestudier. Individens möjlighet att få stanna i 
Sverige handlar om huruvida det finns betyg att rapportera in eller om han eller hon fått 
jobb och egen försörjning inom sex månader efter avslutade studier. Om individen inte 
sköter sina studier eller deltar aktivt i utbildningen kan uppehållstillståndet återkallas. Det 
innebär att ett tungt ansvar kommer att läggas på rektorer och skolpersonal då de blir 
delaktiga i avgörandet om personens uppehållstillstånd ska återkallas eller ej. På samma sätt 
kommer socialsekreterare att få en central roll i avgörandet av migrationsärendet när det 
gäller tiden efter avslutade studier då jobb och egen försörjning kan ge permanent 
uppehållstillstånd. Vi anser att skälen för huruvida en person ska få stanna i Sverige ska 
handla om man har asylskäl eller inte och att det måste vara Migrationsverket som ska ha 
det tydliga ansvaret att fatta beslut om detta.”     
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Tyvärr har en överenskommelse mellan regeringen och alliansen lett till att tillfälliga 
uppehållstillstånd har införts. Detta tillsammans med den mycket restriktiva bedömningen 
av asylskäl leder till att många, även barn och ungdomar, hamnar i en situation där de ska 
återbördas till sitt hemland. Det föreliggande förslaget visar åtminstone en visst humant 
förhållningssätt när det föreslås att ungdomar som går i gymnasiet ska få fortsätta med det 
och inte utvisas. Nu visar moderaterna återigen att man helst svängt inom asylfrågan när 
man som enda parti i kommunstyrelsen går emot regeringsförslaget. Det är inte längre fråga 
om några öppna hjärtan utan Nacka-moderaterna fortsätter att gå mot en flyktingpolitik 
som för bara några månader sedan enbart Sverigedemokraterna öppet stod för. Det är 
skamligt!” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”I kallelsens ärende 07 yttrar sig KSAU om att låta unga nyanlända få slutföra sina 
gymnasiestudier när utvisningsbeslut inte kan verkställas på grund av att det inte finns 
något ordnat mottagande. Det förslaget kan man se på utifrån maktens perspektiv eller 
utifrån den enskildes mycket utsatta läge. Vi väljer att yttra oss utifrån den skyddssökandes 
behov av medkännande behandling. Vi har kritik mot hur regeringen hanterat 
mottagarprocessen som utsätter barn och unga för onödig stor oro. Men förslaget från 
regeringen är ändå i rätt riktning. Att låta eleverna rustas med en utbildning inför påtvingad 
hemresa till ett land i kris är en mycket liten humanitär insats som kostar oss väldigt lite. 
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Med bakgrunden att vi vet att många unga idag far mycket illa som inte vet när 
utvisningsbeslutet kommer att verkställas. Det är omvittnat från lärare på gymnasiet som 
upplever det oerhört svårt med den nuvarande lagstiftningen som utsätter unga för en 
omänsklig press. De  får nu en mycket kort tid av lugn och ro där de vet att de kan studera 
färdigt. Att de sedan helt i enlighet med arbetslinjen som alliansen varit överens om också 
får en chans att söka jobb ett halvt år och få uppehållstillstånd utifrån att de är 
arbetskraftinvandring är också bra om än mycket krävande. De unga som klarar denna 
svåra väg att fullfölja gymnasiet och skaffa ett jobb är kommer att vara en tillgång för det 
svenska samhället.”  
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2016/1030 

Förändrade stadgar Käppalaförbundet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner de föreslagna ändringarna i 
förbundsordningen för kommunalförbundet Käppalaförbundet i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i stockholmsregionen 
medlemmar i Käppalaförbundet, som är ett kommunalförbund med uppdrag att rena och 
omhänderta avloppsvatten. Styrelsen i Käppalaförbundet föreslår en justerad 
förbundsordning för förbundet. Justeringarna är främst av språklig karaktär, men innebär 
även en utökning av låneramen med 200 miljoner kronor. Nackas andel av 
Käppalaförbundet är knappt 5%. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 23 november 2016 
Skrivelse från Käppalaförbundet 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 208 Dnr KFKS 2012/577 

Styrning och ledning för öppenhet och mångfald 
Slutrapport 2012-2016 och utblick 2017-2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Stadsdirektören inledde 2012 ett arbete med att utveckla en tydligare styrning för öppenhet 
och mångfald.  
 
Målet för utvecklingsarbetet är att Nacka kommun ska bli ännu bättre på att leverera väl-
färdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. I detta 
ärende lämnar stadsdirektören en slutrapport för tiden 2012 - 2016 och gör sedan en 
utblick för det kommande arbetet 2017-2018. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 december 2016 
Styrning och ledning för öppenhet och mångfald 2012-2016 redovisning av uppföljningar 
2013-2016 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det projekt som den här uppföljningen är en avrapportering av, handlar om att göra 
Nackas styrnings- och lednings-system mer strömlinjeformat och välfungerande. 
Vänsterpartiet har motsatt sig den form för styrning och ledning som Nacka har. Den 
präglas av idéerna i ”New Public Management”, där den kommunala verksamheten blir en 
låtsasmarknad och medborgarna reduceras till kunder på en marknad där kommunen 
vältrar över ansvaret på de enskilda medborgarna. Det är bakgrunden till varför 
Vänsterpartiet röstade emot att projektet skulle genomföras. Det innebär dock inte att det 
finns många delar av projektet som är bra, för att få bättre ordning och reda i kommunen t 
ex.” 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2016/1127 

Så styrs Nacka 3.0 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att promemorian, till kommunstyrelsens 
sammanträde den 16 januari 2017, förtydligas så att det framgår att privata och kommunala 
anordnare ska ha samma villkor vad gäller till exempel kompetenskrav och mervärdesskatt. 
 

Ärende 
Det finns en PM från 2003 och en från 2012 om hur Nacka styrs. Nya beslut om 
styrningen har fattats och det behövs en version 3.0. Stadsledningskontoret har därför tagit 
fram en sådan. Promemorian tar sitt avstamp i det kommunala uppdraget som sådant, följt 
av vad som generellt gäller för styrning av kommuner och sedan Nackas styrmodell med 
vision, värdering, ambition, styrprinciper och mål- och resultatstyrning (fyra övergripande 
mål) och styrprinciper. Efter det följer en beskrivning av hur den politiska organisationen 
fungerar och av tjänstemannaorganisationen. Promemorian avslutas med hur 
processtyrningen ser ut i Nacka. 
 
Promemorian kommer att publiceras på kommunens hemsida, i ett webbanpassat format.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 december 2016 
Så styrs Nacka 3.0 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag, 
dock ska promemorian, till kommunstyrelsens sammanträde den 16 januari 2017, 
förtydligas så att det framgår att privata och kommunala anordnare ska ha samma villkor 
vad gäller till exempel kompetenskrav och mervärdesskatt. 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2016/1138 

Slutredovisning av museiprojektet Hamn 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Den 1 juni 2014 invigdes slagfälts- och samtidsmuseet Hamn i Fisksätra. Resan hit började 
den 30 oktober 2009 då tillväxtverket beviljade Nacka kommun stöd ur den Europeiska 
regionala utvecklingsfonden. Under vägen har det funnits brister i beslutsunderlag vilket 
har beskrivits i revisionsrapport 2013. Nacka kommun har i museet Hamn fått en 
framgångsrik besöksattraktion, som motsvarar de förväntningar som fanns när projektet 
startade. 2016 nominerades museet till årets museum av Riksförbundet Sveriges Museer.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 november 2016 
Slutrapport Fisksätra marina/Saltsjö-Pir 
Lägesrapport HAMN augusti 2011 
Lägesrapport HAMN januari 2013 
Ekonomisk lägesrapport HAMN 2013 
Revisionsskrivelse 
Beslut om Upphandling 2013 
Tilldelningsbeslut 2014 
SWECO slutrapport 2014 
Protokoll KUN 20161025 § 69 upphandling och inriktning av Hamn  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är positivt att slutredovisningen i många fall inte väjer för uppenbart dåliga beslut, 
dåliga beslutsunderlag och redovisning av höga kostnader. Det är sådan som Vänsterpartiet 
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kritiserat under resans gång. Samtidigt så hävdas i skrivelsen att museet har blivit ett 
attraktivt besöksmål i enlighet med förväntningarna.  
Det vore fel att inte hålla med om att muséet på många sätt är attraktivt och bra. Men att 
hävda att det uppfyllt förväntningarna är ändå att ta i. Före sommaren 2018 presenterades 
en kalkyl för muséet med prognostiserade besökssiffror på 100000 besök per år. Efter att 
Vänsterpartiet då protesterade och pekade på det orimliga när man jämförde med stora 
statliga muséer i Stockholm så återkom i augusti samma år en kalkyl byggd på de tre 
hypoteserna om 75000, 50000 och 25000 besökare. Den sista siffran som en siffra som 
skulle spegla ett mycket dåligt genomslag under det första året. Under det senaste året har 
6600 besökare redovisats. Det visar på att de som planerade muséet levde helt i det blå. 
Tyvärr förekommer liknande kalkylmissar även i andra projekt och sammanhang, troligtvis 
beroende på att kompetens inom de aktuella områdena saknas.  
Fastigheten Fisksätra Marincenter, där muséet ligger, har en lång historia av stora kostnader 
för kommunen. FMC var ett ekonomiskt svart hål på 1980-talet. För omkring 25 år blev 
kommunen delägare i fastighetsbolaget Krickan där Marincenter och Fisksätra centrum 
ingick. Så småningom gick Krickan i konkurs och kommunen fick i och med det än större 
kostnader när fastigheterna köptes tillbaka.  
Så tyvärr är Hamn bara en del i en gammal dålig tradition av dåliga affärerer. 
Förhoppningen med muséet är ändå att det kan fortsätta sin verksamhet och i någon mån 
ge positiva effekter för de boende i Fisksätra.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet anser att kulturarv ska skapa gemenskap och öppenhet i vårt gemensamma 
samhällsbygge, därför är det viktigt att kulturarvet är inkluderande, d v s att alla i Nacka 
känner att de är en del av kulturarvet. Det är ett viktigt arbete att tillgängliggöra kulturarvet 
för medborgarna och museet HAMN är där kommunens viktigaste aktör. Miljöpartiet vill 
att museet HAMN ska lyfta fram och vara en sammanhållande kraft i kommunens 
kulturarvsarbete. Vi vill ge museet ett utökat uppdrag att arbeta med kommunens kulturarv, 
både det materiella och det immateriella, utifrån jämställdhet, normkritiskt perspektiv och 
mångfald. Vi vill att museet ska ha ett aktivt arbete gentemot alla Nackas skolor för att 
kommunens elever ska kunna ta del av museets utställningar och andra verksamheter. 
Hembygdsgårdarna i Nacka är också betydelsefulla för det långsiktiga kulturarvsarbetet, 
särskilt då med det lokala närområdets historia i fokus. I museet HAMNs utökade uppdrag 
ingår också att samverka med Nackas hembygdsgårdar. Miljöpartiet vill och har via ett 
politikerinitiativ föreslagit att ångbåtsbryggan i sydöstra Lännersta återuppbyggs för att 
skapa en förbindelse mellan HAMN och det nya kulturreservatet vid Baggensstäket som ju 
är en del i totalupplevelsen av slagfältsmuseet. 
Miljöpartiet ser stora utvecklingsmöjligheter och vill att HAMN ska drivas av kommunen 
istället för att låta en privat entreprenör sköta verksamheten. Den nuvarande entreprenören 
har av olika skäl hållit museet stängt på vardagar vilket knappast bidragit till en positiv 
utveckling för museet. Miljöpartiet vill riva upp beslutet om att lägga ut museets drift på 



22 (31) 
 

 20 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

entreprenad för att kommunen själv, kontinuerligt och i samarbete med det lokala 
föreningslivet, ska kunna utveckla museet och dess verksamhet. 
I slutredovisningen av museiprojektet Hamn står det: 
”Nacka kommun har i museet Hamn fått en framgångsrik besöksattraktion, som motsvarar de 
förväntningar som fanns när projektet startade.” 
 Miljöpartiet anser att detta är en helt felaktig beskrivning, både av museet idag och de 
förväntningar som funnits sedan tidigare. En felaktig verklighetsbeskrivning leder till 
felaktiga beslut och det enda vi kan lära oss av historien, är att vi inte lärt oss någonting av 
historien.” 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2013/667-209 

Motion om projektet Hamn 
Motion den 11 november 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman 
(NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om en fördjupad utredning kring 
projektet Hamn med hänvisningen till att uppföljning av revisorernas granskning och 
förbättringar i beslutsunderlagen har genomförts.   
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Efter att internrevisorerna påpekat brister i beslutshanteringen av projektet Hamn lämnade 
motionärerna in förslag på att ytterligare utredning bland annat om hur projektet växte, 
varför det inte förankrades med politiken, om det skett några överträdelser av 
delegationsordningen och lagligheten i de ekonomiska besluten.  
 
Vid flera olika tillfällen efter internrevisorernas skrivelse har uppföljning av projektet skett, 
bland annat vid en hearing under år 2014. Även andra förbättringar i beslutsunderlag har 
gjorts utifrån revisorernas granskning. Därmed föreslås att förslagen i motionen avslås.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2016 
Slutrapport Fisksätra marina/Saltsjö-Pir 
Motion 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2016/762 

Lån av elcykel på bibliotek  
Motion den 12 september 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda möjligheterna att Nackaborna erbjuds lån 
av elcyklar på kommunens bibliotek. Biblioteken har begränsade ytor och fokus är att 
tillgängliggöra olika typer av medier för att stimulera läsfrämjande.  
I bibliotekslagen och biblioteksstrategin framgår vilka mål biblioteken ska arbeta efter. 
Bedömningen är att elcykeluthyrning på bibliotek inte ingår i bibliotekens uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kulturnämnden den 25 oktober 2016 § 64 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 25 oktober 2016 § 64 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
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Hans Peters (C) yrkade bifall till kulturnämndens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Hans Peters 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi socialdemokrater vill se verksamhet av typen fritidsbank etablera sig i Nacka. Lånecykel 
kan vara ett inslag. Fritidsbank innebär möjlighet för alla att låna sport- och fritidsprylar 
gratis precis som böcker på biblioteket. Det kan vara cyklar, skidor, skridskor, ridhjälmar, 
fotbollsskor, tennisrack, verktyg för sällananvändning och dyrare festkläder. Vi vill öppna 
upp för fristående anordnare eller kommunen att etablera fritidsbanker i Nacka.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka har en cykelstrategi kopplad till den regionala cykelplanen för Stockholms län, med 
målet att 20 % av alla resor ska ske med cykel år 2030. Att låta nackabor testa elcykel skulle 
kunna leda till att fler upptäcker cykeln som transportmedel. Efter en motion från 
Miljöpartiet har kommunen börjat erbjuda förmånscyklar till sina anställda. På ett lokalt 
”cyklotek” skulle de anställda enkelt, när som helst kunna testa olika cyklar för att se vilken 
typ av cykel som passar just dem bäst. 
Miljöpartiet föreslog redan i förra årets budget ett "idrottsbibliotek" där medborgare kunde 
låna utrustning. Ibland kan möjligheten att kunna delta i olika aktiviteter begränsas av 
plånboken då utrustning ofta är dyr. Vad gäller barn så måste ju denna även ständigt 
uppdateras då de växer fort. 
Att kunna låna utrustning, saker och prylar går i linje med den hållbara cirkulära ekonomin. 
Det vi bara behöver ibland, inte själva har råd med eller vill testa på är ypperligt att låna och 
dela med varandra för att slippa tillverka i överflöd och tära så lite som möjligt på världens 
resurser. 
Innan olika "tek" för att låna annat än böcker finns på plats i Nacka anser Miljöpartiet att 
de befintliga biblioteken i alla fall kan ha ett begränsat antal elcyklar till utlåning, precis som 
i andra kommuner. Biblioteken finns redan i Nackas olika hörn och möjligheten skulle 
därmed finnas att snabbt kunna få igång ett dylikt test-/pilotprojekt. Precis som det finns 
cykelaffärer i köpcentrum kunde cyklar få ledas in och ut. Andra lösningar skulle säkert 
också finnas -bara viljan finns! När vi sedan byggt upp "prylotek" och "aktivotek" kan 
"cyklotek" även passa i dessa verksamheter!” 
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2016/987 

Uppföljning av beslut 
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att en lista över hur beslut har 
verkställts ska anmälas till kommunfullmäktige årligen vid sammanträdet i december. Av 
listan ska framgå även vilka beslut som ännu inte verkställts.  
 
Listan ska omfatta beslut från och med kommunfullmäktiges första sammanträde 2017. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det ska skapas en samlad sammanställning över alla beslut som 
behöver följas upp. Sammanställningen ska stämmas av årligen i samband med 
behandlingen av årsredovisningen och kommunfullmäktige kan då upphäva om eventuellt 
inaktuella beslut. Stadsledningskontoret föreslår att motionen bifalls på så sätt att från och 
med 2017 anmäls årligen i december en förteckning över fattade beslut till fullmäktige, som 
anger hur det går med verkställandet av dem. 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2016 
Motion 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är med glädje som Vänsterpartiet noterar att kommunstyrelsen väljer att bifalla vår 
motion om att på ett öppet sätt hålla reda på vad kommunstyrelse och fullmäktige tagit 
beslut om ska följas upp på ett regelbundet sätt. Förslaget är dock att förteckningen över 
besluten ska påbörjas i och med 2017. Vi menar att det vore rimligt att åtminstone gå några 
år tillbaka i tiden för att inte beslut som tagits ”i modern tid” ska glömmas bort. En rimlig 
nivå kunde vara att åtminstone gå tillbaka till år 2010.” 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2016/984 

Krav på kollektivavtal vid upphandlingar  
Motion den 10 november 2016 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Kommunfullmäktige noterar därvid att 
det framgår redan av kommunens styrprincip om konkurrensneutralitet att samma 
kommersiella villkor ska gälla i all upphandling och i alla kundval som finansieras av 
kommunen. Beslutar riksdagen om att offentlighetsprincipen och efterforskningsförbudet 
ska omfatta även privata anordnare kommer sådana krav att gälla genom lagstiftning. I 
avvaktan på lagstiftning bör inte kommunen införa regler som i övrigt baserar sig på 
grundlag. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) har kommit in med en motion där 
de yrkar att krav ska ställas på kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande villkor vid 
upphandlingar. Vidare yrkar motionärerna att personalen ska omfattas av meddelarfrihet, 
att offentlighetsprincipen ska tillämpas och att samma krav ska ställas i all upphandling och 
i alla kundval som finansieras av kommunen.  
 
Krav på kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande villkor bör vara frivilliga vid 
upphandlingar i enlighet med kommunstyrelsens yttrande den 25 oktober 2015, § 270, 
Upphandling och villkor enligt kollektivavtal (SOU 2015:78)1. 
 
Nacka bör inte ställa högre krav än vad lagen kräver när det gäller meddelarfrihet och 
tillämpning av offentlighetsprincipen. 
 
Vid upphandling i Nacka tillämpas Nackas fyra styrprinciper. Styrprincipen om 
konkurrensneutralitet innebär att kommunen ställer samma kvalitets-, kompetens- och 
pedagogiska krav, och i övrigt samma villkor, på externa leverantörer som på den 
kommunala verksamheten. 
 

                                                 
1 KFKS 2015/638-109 
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Inköpsenheten kommer under 2017 att ta fram ett förslag till uppförandekod för 
leverantörer till Nacka kommun där kommunen ställer generella krav på hur kommunen 
vill att våra leverantörer agerar när de gör affärer med Nacka kommun.  
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 7 december 2016 
Motion 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 215 - 219 Dnr KFKS enl tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 12 
december 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 12 
december 2016 enligt tabell. 
 
 
§ nr Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 
215 Motion – Utbildning 

om klimatsmart mat 
för bespisnings-
personal 
Motion den 12 
december 2016 från 
Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2016/1133

SLK 
 

KSAU den 
7 mars 
2017 

Den 22 
februari 
2017 

216 Motion – 
Tjänstemannabudget 
Motion den 12 
december 2016 från 
Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2016/1134

SLK 
 

KSAU den 
7 mars 
2017 

Den 22 
februari 
2017 

217 Motion – Trähus i 
Nacka stad och 
andra utbyggnads-
områden 
Motion den 12 
december 2016 från 
Christina Ståldal m fl 
(NL) 

KFKS 
2016/1135

Exploaterings-
enheten 

KSSU den 
14 mars 
2017 

Den 1 
mars 2017

218 Motion – Torghandel 
i Nacka 
Motion den 12 
december 2016 från 
Christina Ståldal m fl 
(NL) 

KFKS 
2016/1136

Natur- och 
trafiknämnden 

KSAU den 
25 april 
2017 

Den 12 
april 2017

219 Motion – Museet 
Hamns fortsatta 
utveckling 

KFKS 
2016/1137

Kulturnämnden KSAU den 
25 april 
2017 

Den 12 
april 2017
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Motion den 12 
december 2016 från 
Christina Ståldal m fl 
(NL) 

 
 

Handlingar i ärendet 
PM förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 12 december 2016 
Motioner enligt tabell §§ 215 - 219 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM. 
 
- - - - - 
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§ 220 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


